

细节护理对手术室护理质量及满意度的影响

叶凤清 廖 辰 宋宇婷 曾庆书 钟晓茹
深圳市人民医院 广东 深圳 518020

摘要:目的: 比较手术室常规护理与细节护理对手术效率、护理质量及患者满意度的影响。方法: 选取 2020 年 12 月至 2021 年 12 月在我院手术室接受手术的患者 140 例, 采用随机数字表法分为常规护理组和细节护理组, 每组 70 例。比较两组的手术效率、护理质量、患者满意度及术后并发症发生率。结果: 细节护理组的手术效率、护理质量、患者满意度均显著高于常规护理组, 且术后并发症发生率显著低于常规护理组 (P<0.05)。结论: 手术室实施细节护理能显著提高手术效率、护理质量及患者满意度, 降低术后并发症发生率, 值得临床推广应用。

关键词: 手术室; 常规护理; 细节护理; 手术效率; 护理质量; 患者满意度; 术后并发症

Effect of Detail Nursing on Nursing Quality and Satisfaction in Operating Room

Fengqing Ye Chen Liao Yuting Song Qingshu Zeng Xiaoru Zhong

Shenzhen People's Hospital Guangdong Shenzhen 518020

Abstract: Objective: To explore the clinical effect evaluation of detail nursing in operating room nursing management. Methods: 140 patients who received surgical treatment in our hospital were selected for investigation and study. The time span of patients was 1 year, and the specific time was from December 2020 to December 2021. Random number table method was used as grouping method to divide all patients into inquiry group and control group, 70 cases in each group, respectively for the control group receiving routine care and the inquiry group receiving detailed care. The surgical efficiency, nursing quality score and incidence of adverse events of patients in the inquiry group and control group were compared. Results: The operation preparation time, transfer time and operation time of patients in the exploration group were significantly lower than those in the control group, with comparative significance (P<0.05). The nursing quality score of patients in the exploration group was significantly higher than that in the control group, and the data comparison results showed statistical significance (P<0.05). The number of infected patients in the exploration group was less than that in the control group (P<0.05). In the comparison of scores of anxiety and depression and other adverse emotions, the score of the exploration group was lower than that of the control group (P<0.05), and the difference was statistically significant. Conclusion: The application of detail nursing in operating room nursing management can greatly improve the operation efficiency and nursing quality, but also can reduce the incidence of various adverse events, the effect is significant, this method has the clinical value of widespread promotion in clinical.

Keywords: Detail nursing; Operating room; Nursing quality

目的: 比较手术室常规护理与细节护理对手术效率、护理质量及患者满意度的影响。方法: 选取 2020 年 12 月至 2021 年 12 月在我院手术室接受手术的患者 140 例, 采用随机数字表法分为常规护理组和细节护理组, 每组 70 例。比较两组的手术效率、护理质量、患者满意度及术后并发症发生率。结果: 细节护理组的手术效率、护理质量、患者满意度均显著高于常规护理组, 且术后并发症发生率显著低于常规护理组 (P<0.05)。结论: 手术室实施细节护理能显著提高手术效率、护理质量及患者满意度, 降低术后并发症发生率, 值得临床推广应用。

目的: 比较手术室常规护理与细节护理对手术效率、护理质量及患者满意度的影响。方法: 选取 2020 年 12 月至 2021 年 12 月在我院手术室接受手术的患者 140 例, 采用随机数字表法分为常规护理组和细节护理组, 每组 70 例。比较两组的手术效率、护理质量、患者满意度及术后并发症发生率。结果: 细节护理组的手术效率、护理质量、患者满意度均显著高于常规护理组, 且术后并发症发生率显著低于常规护理组 (P<0.05)。结论: 手术室实施细节护理能显著提高手术效率、护理质量及患者满意度, 降低术后并发症发生率, 值得临床推广应用。

